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Idrottsnämnden 

Färdigställande av kvarvarande planerade 
etapper av Ågesta konstsnöanläggning 

Svar på skrivelse från Stockholms Rullskidklubb, Huddinge 
Skidklubb, Nacka Värmdö Skidklubb, XC Stockholm och 
Stockholms Skidförbund 

Förvaltningens förslag till beslut  

Idrottsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens svar på 

skrivelsen. 

 

 

 

 

 

 

 

Marina Högland         

Idrottsdirektör     

 

 

Sammanfattning  

Stockholms Rullskidklubb, Huddinge Skidklubb, Nacka Värmdö 

Skidklubb, XC Stockholm och Stockholms Skidförbund har skickat 

in en skrivelse till idrottsnämnden om färdigställande av 

kvarvarande planerade etapper av Ågesta konstsnöanläggning. 

Yrkande i skrivelsen är en förlängning av konstsnöspåret från 

dagens 2.1 km till 5 km samt en utökad ”snö-arena”. Önskad 

möjlighet är även att spårsträckningen asfalteras för att kunna 

användas till rullskidåkning och vissa typer av parasport. 

Idrottsförvaltningen har fått i uppdrag av nämnden att utreda en 

förlängning av spåret.  
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Bakgrund 
Ågesta konstsnöanläggning invigdes vintersäsongen 2019/2020. 

Under den första säsongen var det en mild vinter som inte 

möjliggjorde någon större snötillverkning. Säsongen 2020/2021 var 

bättre ur den aspekten och möjliggjorde konstsnöspår i cirka sex 

veckor. Konstsnösäsongen 2021/2022 blev lång tack vare låga 

temperaturer under en längre tid i början av december, vilket 

möjliggjorde att en ordentlig mängd snö kunde tillverkas. Snö som 

endast under några dagars påfyllning räckte fram till påsken. 

Konstsnöspåret blev mycket uppskattat och frågan om en 

förlängning av det 2,1 km långa konstsnöspåret efterfrågades. 

Ågesta friluftsområde är ett populärt utflyktsmål året runt och vissa 

helger är parkeringen fullsatt och bilar parkerar så att bussen kan ha 

svårt att ta sig fram på Bonäsvägen. Förvaltningen ställer ut 

bajamajor i området men det finns behov av en permanent 

servicebyggnad med toaletter samt omklädningsmöjligheter. Det 

saknas kommunalt vatten och avlopp i området vilket bedöms 

behövas för att möjliggöra fortsatt utveckling av området. Det finns 

ett långsiktigt behov av att tillsammans med fastighetskontoret se 

över hela infrastrukturen i området. 

Ärendet 

Stockholms Rullskidklubb, Huddinge Skidklubb, Nacka Värmdö 

Skidklubb, XC Stockholm och Stockholms Skidförbund har skickat 

in en skrivelse till idrottsnämnden om färdigställande av 

kvarvarande planerade etapper av Ågesta konstsnöanläggning. 

Yrkandet i skrivelsen är en förlängning av konstsnöspåret från 

dagens 2.1 km till 5 km samt en utökad ”snö-arena”. Önskad 

möjlighet är även att spårsträckningen asfalteras för att kunna 

användas till rullskidåkning och vissa typer av parasport. 

 

Idrottsförvaltningen har i uppdrag av nämnden att utreda en 

förlängning av spåret. Enligt förvaltningens tidigare utredning 

skulle konstsnöspåret kunna byggas ut i flera etapper upp till 5 km. 

Etapp 1 är utförd och är på 2,1 km. Etapp 2 innebär en förlängning 

av spåret med ytterligare 900 meter, vilket skulle utgöra en planare 

sträcka som skulle komplettera den kuperade delen på första 

sträckan mycket bra. Spåret skulle då bli cirka 3 km. Etapp 3 

innebär en förlängning av spåret med ytterligare 1 000 meter och 

skulle utgöra en sträcka som både är lite kuperad men även har 

plana partier. Spåret skulle då bli ca 4 km. Etapp 4 innebär en 

förlängning av spåret med ytterligare 1 000 meter. Den 

spårdragningen är mer osäker och går delvis i naturreservat vilket 

innebär en osäkerhet eftersom beviljande av tillstånd krävs.  
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För att förlänga spåret med etapp 2-4 krävs markarbeten med 

eventuella sprängningar, utökat snösystem, mindre komplettering i 

teknikbyggnad, belysning, styrsystem, anläggning av rör för vatten, 

el och tryckluft.  

Tiden för projektering, upphandling, tillståndsinhämtning och 

genomförande beräknas till över ett år, beroende på hur många 

etapper som beställs. Genomförandet av projektet har mycket stor 

påverkan på nuvarande konstsnöspår och bör inte förläggas under 

ordinarie skidsäsong. Övriga motionsspår skulle också bli 

påverkade under projektet. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för idrottsverksamhet 

utomhus 

Förvaltningens synpunkter 

Förvaltningen föreslår två alternativ när det gäller förlängning av 

skidspåret.   

 

Alternativ 1 

Förvaltningen föreslår en utbyggnad på 900 meter, från 2.1 km till 3 

km. Det skulle innebära en planare sträcka som skulle komplettera 

den kuperade delen på första sträckan mycket bra. En utökning 

kräver dock budgetförutsättningar vilket saknas idag.  

 

Alternativ 2 

Förvaltningen föreslår en utbyggnad på 1 900 meter, från 2.1 km till 

4 km. Det skulle innebära en längre planare sträcka som delvis blir 

kuperad. En utökning kräver dock budgetförutsättningar vilket 

saknas idag.  

 

En utökad ”snö-arena” är ett bra förslag som kan erbjuda barn och 

vuxna nybörjare bättre förutsättningar för olika varianter av 

skidträning. Det finns också förutsättningar för att avsätta yta för 

det.  

Ågesta friluftsområde är utpekat som riksintresse för friluftsliv och 

besöks av många olika målgrupper så som exempelvis löpare, 

hundägare, friluftsflanörer och på vintern skidåkare. Att anlägga en 

bana för rullskidor där innebär troligtvis stor konflikt med övriga 

besökare. Spåret är även mycket kuperat vilket skulle bli ett spår för 

avancerade åkare. Förvaltningen anser därför att asfaltering av 

konstsnöspåret är olämpligt. Många rullskidåkare tränar på 

cykelvägar och det finns ett intresse av en renodlad bana. 

Förvaltningen föreslår att frågan utreds stadsgemensamt för att 

finna lämpligare plats.  
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Ekonomiska konsekvenser  

Se sekretessbelagd bilaga. 

 

Måluppfyllelse 

Målet är att bygga en anläggning med högt attraktionsvärde som 

bidrar till att hålla stockholmarna i rörelse och möjlighet till 

friluftsliv i enlighet med stadens strategi för det rörliga friluftslivet. 

 

Tillgänglighet 

Det finns behov av en permanent servicebyggnad med toaletter 

samt omklädningsmöjligheter för bättre service och tillgänglighet 

till området. Det finns inget kommunalt vatten och avlopp i 

området.  

 

Jämställdhetsanalys 

Förvaltningen har inget underlag för hur könsfördelningen ser ut 

bland nyttjarna av längdskidspår. Statistik från närliggande områden 

visar att könsfördelningen nationellt bland de som är medlemmar i 

en skidförening (alla discipliner, alla åldrar) är 57 procent män och 

43 procent kvinnor. Könsfördelningen i LOK-stödsstatistiken bland 

skidklubbar (alla discipliner) i stockholmsdistriktet är 59 procent 

pojkar/män och 41 procent flickor/kvinnor. I Vasaloppet, där 

stockholmsdistriktet vanligtvis är ett av de med flest antal deltagare, 

var 17,5 procent av de anmälda deltagarna 2022 kvinnor. Vid 

observationer av motionsspår sommartid är nyttjandet helt jämställt. 

 

Konsekvenser för barn 

En utbyggnad av konstsnöspåret är positivt för alla skidintresserade 

stockholmare inklusive barn- och ungdomar. Förslaget i ärendet 

avser även en utökad yta för lek- och övningsplats för barn- och 

ungdomar. 

 

________ 

 
 
Bilagor 

1. Skrivelse från Stockholms Rullskidklubb, Huddinge 

Skidklubb, Nacka Värmdö Skidklubb, XC Stockholm och 

Stockholms skidförbund 

2. Ekonomibilaga (Sekretessbelagd) 
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